
Lijst van vragen – n.a.v. de uitzending van KRO Reporter d.d.
29 november 2009 inzake HSA/HSL-Zuid

1
Klopt het dat de HSA teveel heeft geboden voor het contract van de HSL?

2
Waarom heeft u de NS zakelijk behandeld als een biedende partij en niet
als overheidsbedrijf?

3
Kunt u aangeven in hoeverre u als aandeelhouder invloed heeft uitge-
oefend om het bod van de NS in 2001 te verlagen?

4
Wat is uw reactie op de stelling dat HSA zelf verantwoordelijk is voor het
veel te laat bestellen van treinmaterieel?

5
Kunt u aangeven wat de gevolgen zouden kunnen zijn als HSA failliet zou
gaan? Kunt u hierbij ook ingaan op de gevolgen voor de aandeelhouders
NS en KLM-Air France?

6
Kunt u aangeven wat tot 2001 de argumenten waren om het HSL-spoor
toe te voegen aan het hoofdrailnet? Waarom is het toevoegen van het
HSL-spoor aan het hoofdrailnet niet gelukt? Is het mogelijk om na een
faillissement van HSA het HSL-spoor alsnog toe te voegen aan het
hoofdrailnet?

7
Deelt u de mening dat een eventueel faillissement van HSA nieuwe
kansen biedt? Welke mogelijkheid ziet u nog om het gebruik van het
HSL-spoor aan een (andere) vervoerder onderhands te gunnen?

8
Kunt u op basis van resultatenrekeningen en balansen, de financiële
situatie van HSA gedurende de afgelopen drie jaren aangeven? Kunt u
daarbij de schatting over 2009 geven, en de raming voor 2010?

9
Kunt u aangeven of, en zo ja welk deel van het garantievermogen dat NS
aan HSA heeft verstrekt, per 31 december 2009 is aangesproken?

10
Kunt u aangeven wat de verwachting is ten aanzien van de terugbetaling
van de staatssteun? Welk «terugbetaalritme» is gepland? Kunt u aangeven
of de HSA minder gebruiksvergoeding gaat betalen?

11
Is uw veronderstelling dat HSA op termijn 19 miljoen reizigers per jaar
gaat vervoeren correct? Zo ja wanneer wordt dat aantal bereikt? Zo neen,
wat is dan de prognose?

12
In hoeverre is een nieuwe onderhandeling met de HSA over prestaties,
zoals de tarieven, mogelijk?
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13
Kunt u in een feitenrelaas aangeven welke contacten er zijn geweest
tussen u en medewerkers van het ministerie Verkeer en Waterstaat
enerzijds, en HSA en NS anderzijds, vanaf het moment dat HSA meldde
dat er financiële problemen zijn? Kunt u aangeven welke documenten en
informatie daarbij zijn gewisseld?

14
Bent u bereid een lijst van de documenten te geven die een rol speelden
bij de beoordeling van de financiële situatie van HSA, vanaf het moment
dat HSA meldde dat er financiële problemen zijn? Op basis van welke
documenten besloot u om HSA financieel te helpen? Bent u bereid deze
stukken aan de Kamer te doen toekomen? Kunt u daarbij ook de stukken
voegen die door Reporter zijn opgevraagd en verkregen in het kader van
de Wet Openbaarheid van Bestuur, waaronder interne notities en
gespreksverslagen?

15
Zijn de aandeelhouders van HSA, NS en KLM-Air France betrokken ge-
weest bij de gesprekken en onderhandelingen tussen u en HSA? Zo ja,
wat was deze betrokkenheid? Zo nee, waarom waren zij niet betrokken?

16
Bent u het eens met de stelling, zoals geuit in de Reporter-uitzending, dat
de grondslag voor het verlenen van staatssteun aan HSA niet deugt? Zo
nee, op basis van welke adviezen komt u tot dit oordeel? Bent u bereid om
deze adviezen openbaar maken? Zo nee, waarom niet?

17
Heeft de Europese Commissie bij u geïnformeerd naar de wijze waarop u
HSA financieel tegemoet bent gekomen, of hebt u zelf contact gehad met
de Europese Commissie over de steunoperatie? Zo ja, wat vindt u ervan
dat de Europese Commissie zich bemoeit met de steun die u aan HSA
geeft? Kunt u deze contacten chronologisch weergeven onder vermelding
van het besprokene? Zo nee, waarom heeft u niet uit voorzorg contact
opgenomen met de Europese Commissie om problemen achteraf te
voorkomen?

18
Wat zouden de gevolgen kunnen zijn als de Europese Commissie zou
oordelen dat u ongeoorloofde staatssteun hebt verleend aan HSA?

19
Is het, zonder nu al duidelijkheid te geven over het verlengen van de
vervoersconcessie NS voor het hoofdrailnet voor de periode 2015–2025,
onmogelijk om toestemming te krijgen van de Europese Commissie om
staatssteun aan HSA te geven?

20
Wat is uw reactie op de stelling van de hoogleraar Mededingingsrecht
Jean Paul van Marissing, dat niet uit te sluiten valt dat de Europese
Commissie zal oordelen dat de vertraging rond de ingebruikname van de
HSL voor rekening van HSA komt en er dus sprake is van ongeoorloofde
staatssteun?
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